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Teaching English at Damascus University Medical School

ABSTRACT The World Health Organization gives special attention to developing and training human
resources and improving their accessibility to reliable and updated scientific resources. This study aims
to determine the ability of students in Damascus University Medical School to benefit from English
sources of information: they study medical sciences in Arabic but 4 hours per week are allocated for
the study of English. The study shows that the benefit to the students from these classes is minor: their
proficiency remains at level B1 (according to the General European Framework). This makes it essential
to modify the English classes. It is important to determine the role of medical sciences teachers and to
qualify students to be able to pass international examinations.

Enseignement de I'anglais & la faculté de médecine de Damas

RESUME L'Organisation mondiale de la santé accorde une attention particuliére & la valorisation
et a la formation des ressources humaines ainsi qu'a I'amélioration de leurs possibilités d'acces a
des ressources scientifiques fiables et actualisées. Cette étude vise a déterminer la capacité des
étudiants de la faculté de médecine de Damas a tirer parti des sources d'information en anglais. En
effet, 'enseignement de la médecine leur est dispensé en arabe, mais quatre heures par semaine
sont consacrées a la langue anglaise. Cette étude montre que les étudiants ne retirent pas un grand
bénéfice de ces cours : leur maitrise de la langue ne dépasse pas le niveau B1 (selon le Cadre européen
commun de référence). Changer les cours d’anglais est donc indispensable. Il estimportant de définir le
réle des professeurs de médecine et de permettre aux étudiants d’acquérir les compétences requises
pour réussir des examens internationaux.
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